Komparation der Adjektive

Pozitiv je osnovni oblik prideva. Pri poređenju dve osobine, on služi za izražavanje jednakosti. Kao poredbene reči se koriste SO (GENAUSO / EBENSO).... WIE ( isto toliko /koliko/... kao)
Z.B.
Er ist so alt wie ich. – On je star isto  koliko i ja.

Komparativ, I stepen poređenja, gradi se od pozitiva prideva dodavanjem nastavka – ER. Njime se izražava nejednakost pri poređenju dve osobine. Poredbena reč za komparativ je ALS. (kao)
Z. B. Er ist älter als ich. – On je stariji od mene. 

Superlativ, II stepen poređenja, pokazuje da su osobine koje se porede zastupljene  u najvećoj meri, u najvećem stepenu. Superlativ se, takođe, gradi od pozitiva priloga pomoću rečce AM i nastavka – STEN.
Z.B. Er ist am ältesten. – On je najstariji.
Primer:
klein – kleiner – am kleinsten                       (mali – manji – najmanji)
neu – neuer – am neuesten                          (nov – noviji – najnoviji)
schnell – schneller – am schnellsten           (brz – brži – najbrži)
schön – schöner – am schönsten                 (lep – lepši – najlepši)

Neki pridevi mute osnovni samoglasnik u komparativu i u superlativu.
Z.B. 
groß – größer – am größten                         (veliki – veći – najveći)
alt – älter – am ältesten                                (star – stariji – najstariji)
jung – jünger – am jüngsten                         (mlad – mlađi – najmlađi)
stark – stärker – am stärksten                      (jak – jači –najjači)
lang – länger – am längsten                          (dug – duži – najduži)
kurz – kürzer – am kürzesten                       (kratak –kraći – najkraći)
warm – wärmer – am wärmsten                 (toplo – toplije – najtoplije)
kalt – kälter – am kältesten                          (hladno – hladnije – najhladnije)
hoch – höher – am höchsten                        (visok – viši – najviši)
Neki drugi pridevi imaju nepravilne oblike u komparativu i u superlativu:
Z.B.
 viel – mehr – am meisten                            (puno /mnogo – više – najviše)
gern – lieber – am liebsten                           (rado – radije – najradije)
gut – besser – am besten                              (dobro – bolje – najbolje)
bald – eher – am ehesten                             (skoro – skorije – najskorije)
nah(e) – näher – am nächsten                     (blizu – bliže – najbliže)
oft – öfter (häufiger) – am öftesten (am häufigsten)                          (često – češće – najčešće)
teuer – teurer – am teuersten                     (skupo – skuplje – najskuplje)
dunkel – dunkler – am dunkelsten             (tamno – tamnije – najtamnije)






